

**၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၀ ရက်နေ့ COVID-19 နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အိုင်အိုဝါအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ကြေညာချက် အကျဉ်းချုပ်**

အိုင်အိုဝါ၌ COVID-19 ပျံ့နှံ့နေသည့် နေရာအချို့ ရှိနေပါသည်။ ၎င်းသည် အိုင်အိုဝါပြည်နယ်၊ အမေရိကန်နှင့် ကမ္ဘာ့အနှံ့ရှိ လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများအပေါ်သက်ရောက်နေသော ရောဂါအသစ် တစ်ခုဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် သေဆုံးခြင်းအပါအဝင် ပြင်းထန်ခက်ခဲသော၊ ရှုပ်ထွေးမှုများ ဖြစ်စေနိုင်သည်။

ဤဖြစ်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်ရန်နှင့် အိုင်အိုဝါပြည်သူ/သား (Iowans) များကို ကာကွယ်ရန် ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးသည် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဘေးအန္တရာယ်အရေးပေါ်အခြေအနေကို ကြေညာခဲ့သည်။ **ကျန်းမာရေးအခြေအနေ အားနည်းသောသူများ၊ အသက် ၆၅ နှစ်နှင့်အထက်သက်ကြီးရွယ်အိုများ အပါအဝင်၊ ခုခံနိုင်စွမ်းအားနည်းသည့် အိုင်အိုဝါပြည်သူ (Iowans) များအနေဖြင့် မိမိအိမ်၌သာတတ်နိုင်သမျှ ဆက်လက်နေသင့်ပြီးမရှိမဖြစ်လိုအပ်သော အရာများအတွက်သာ အပြင်သွားသင့်သည်။** ကျန်းမာရေးအခြေအနေ အားနည်းသော အိုင်အိုဝါပြည်သူ/သား (Iowans) များသည် လူဦးရေနည်းသည်ဖြစ်စေ၊ များသည်ဖြစ်စေ မည်သည့်ရည်ရွယ်ချက်အတွက်မဆို လူစုလူဝေးပြုခြင်းအား ရှောင်ရှားသင့်သည်။

**လူ ၁၀ ဦး နှင့်အထက်စုရုံးခြင်းကို ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၇ ရက်နေ့ အထိဆက်လက်တားမြစ်ထားသည်။**

ဤတားမြစ်ထားခြင်း၌ ယုံကြည်သက်ဝင်မှုနှင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာစုရုံးမှုများနှင့် (school-sponsored activities ) ကျောင်းများသို့ ထောက်ပံ့ပေးသည့် လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုများမပါဝင်ပါ (အောက်ဖော်ပြပါ အချက်များအား ကြည့်ပါ)။

အိုင်အိုဝါပြည်သူ/များ (Iowans) အားလုံးသည် -

- ကျန်းမာရေးအခြေအနေအားနည်းသည့် အိုင်အိုဝါပြည်သူ (Iowans) များနှင့် လူချင်း တွေ့ဆုံပြောဆိုမှုများအား ကန့်သတ်ရန်နှင့် မဖြစ်မနေလူချင်းတွေ့ဆုံပြောဆိုရန်လိုအပ်ပါက ဂရုပြုရမည့်အရာများအား သတိထား၍လိုက်နာသင့်သည်။
- လူမှုရေးဆိုင်ရာ အကွာအဝေးသတ်မှတ်ချက်နှင့် လက်ဆေးခြင်း သို့မဟုတ် လက်သန့်ဆေးကိုမကြာခဏ သုံးရန်ညွှန်ကြား ချက်များအားလိုက်နာကျင့်သုံးသင့်သည်။

**တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ပိတ်ပင်မှုများအား ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၇ ရက်နေ့ အထိဆက်လက်**

**တည်ရှိမည်ဖြစ်သည်။** ဤပိတ်ပင်တားမြစ်မှု၌ ပြဇာတ်ရုံများ၊ ရုပ်ရှင်ရုံများ၊ လေဟာပြင်ရုပ်ရှင်ရုံ (drive-in movie theaters) များ၊ ရေကန်များနှင့် ရေပူစမ်းများအပြင်၊ မည်သည့်ရည်ရွယ်ချက်အတွက်မဆို ရေကူးခြင်းနှင့် ရေကူးသင်တန်းများ အားလုံးပါဝင်သည်။

**အချို့သောစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်တိကျသောလမ်းညွှန်ချက်များအတိုင်း**

**ဖွင့်ရန်ခွင့်ပြုထားသည်။ အိုင်အိုဝါပြည်နယ်ရှိခရိုင်များ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအားလုံး ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရာ၌ ၎င်းကန့်သတ်ထားရှိချက်များအား ၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၇ ရက်နေ့အထိ လိုက်နာရန်ဖြစ်သည်။** ဤစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှု (activities) များ၌ လယ်သမားဈေးကွက်များ၊ လေလံပွဲများနှင့် ရွေးကောက်တင်မြောက်ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအားပံ့ပိုးပေးသောသူများ၊ စားသောက်ဆိုင်များ၊ ကြံ့ခိုင်ရေး (fitness center) စင်တာများ၊ ကုန်တိုက်များ၊ အလှပြင်ဆိုင်များနှင့်ဆံပင်ညှပ်ဆိုင်များ၊ စာကြည့်တိုက်များနှင့် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သောလုပ်ငန်းများအားလုံးပါဝင်သည်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ အကွာအဝေးသတ်မှတ်ချက်များ၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှု အလေ့အထများနှင့် COVID-19 ပြန့်ပွားမှုကို လျော့ချရန်အခြားအစီအမံများကို သေချာစေရန် သင့်လျော်သောဆောင်ရွက်မှုများပြုလုပ်ရမည်။

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၀ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်သောကြေညာချက်၌ ထပ်တိုးစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသည် တိကျစွာလမ်းညွှန်ချက်များအားလိုက်နာပါက ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုထားသည်။

- ရုပ်ရှင်ရုံများသည်သူတို့၏ပုံမှန်လည်ပတ်မှုစွမ်းရည်၏ ၅၀% ကိုသာခွင့်ပြုခြင်းနှင့် ရုံထဲ၌ထိုင်သည့်အခါ အုပ်စုတစ်ခုနှင့် တစ်စု (သို့) လူတစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အနည်းဆုံး ၆ ပေအကွာအဝေးထားရှိခြင်းများကို သေချာစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်ပါက ရုပ်ရှင်ရုံများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ပါသည်။ နေရာတွင်ထိုင်စားနိုင်သည့် စားသောက်ဆိုင်တန်းများ (Food Court)၊ အခြားထိုင်ခုံများနှင့် အဖျော်ယမကာများကို တားမြစ်သည်။ ရုပ်ရှင်ပြဇာတ်ရုံများသည် လူမှုရေးဆိုင်ရာအကွာအဝေး သတ်မှတ်ချက်နှင့် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှုအတွက် အခြားအစီအမံများကို သေချာစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။
- ပြတိုက်များ၊ ငါးပြတိုက်များနှင့်တိရစ္ဆာန်ရုံများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်သော်လည်း COVID-19 ပျံ့နှံ့မှုကိုလျော့ချရန် လူမှုရေးဆိုင်ရာအကွာအဝေးသတ်မှတ်ချက်များ၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးအလေ့အကျင့်များနှင့် အခြား ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအစီအမံများကို သေချာစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။
- ရေကူးကန်များသည် ရေကူးခြင်းနှင့်ရေကူးသင်တန်းများအတွက် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်သည်။ အခြားမည်သည့် ရည်ရွယ်ချက်အတွက်မျှ ရေကူးကန်များအား ဖွင့်မည်မဟုတ်ပါ။ ရေကူးကန်များအနေဖြင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ အကွာအဝေး သတ်မှတ်ချက်နှင့် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှုအတွက် အခြားအစီအမံများကို သေချာစွာလိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရမည်။

